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V Brně se utkali skvělí řečníci
Finálová bitva v debatování mezi studenty se včera uskutečnila na fakultě sociálních studií
Brno - Bezmála padesátka studentů z Česka a Slovenska v Brně na fakultě sociálních studií o víkendu osvědčovala
ostruhy v řečnickém umění. Osm nejlepších se včera utkalo ve finále šestého ročníku Akademického mistrovství v
debatování Clifford Chance. „Tato vláda preferuje technické vzdělání,“ znělo téma, které se finalisté podle pravidel
dozvěděli 15 minut předem.
„Humanitní obory jsou přemnožené, zato za pár let nebudou odborníci na strojařinu. Dávejme si pozor na stereotypy
typu - kdo je právník, je bohatý,“ zahajuje debatu student, který si vylosoval roli představitele vlády. Zástupce opozice
ihned kontroval: „Lidé dnes nemají jistoty, trpí depresemi a pociťují vykořeněnost. Humanitní směry vychovávají celistvé
osobnosti, zatímco vysoké učení technické jsou jen trochu rozvedená řemesla.“
Je třeba mít obecný přehled...
Témata pořadatelé volí zcela aktuálně. V Brně se debatovalo třeba o úmrtí Miloševiče anebo o dánských karikaturách
Mohameda. Také ve finálové bitvě si čtyři dvoučlenné týmy losují pozice. Každý z finalistů, kteří vyšli vítězně z pěti
základních kol, má na svůj příspěvek sedm minut.
„Na počátku nebyl pluh, ale slovo, a tahle vláda lže. Snaží se lidem nadiktovat, co mají dělat, ale to jsme tu měli minulých
čtyřicet let,“ rozohňuje se představitelka opozice, jedna ze dvou žen, které bojují ve finále. Irena Zatloukalová, která
studuje na brněnské fakultě sociálních studií sociologii, je favoritkou. Jeden z vládních představitelů sklízí aplaus za
poznámku, že mnozí studenti humanitních oborů se nepřipravují na svoje povolání, ale jen dělají, co je baví. Pokud má
někdo obor jako koníčka, měl by si podle něj studium platit.
„To zrovna,“ kontruje zástupce opozice. „Vezměte si člověka, který chce studovat dějepis a na počítači nestiskne
ani enter. Když se na ten dějepis nedostane, myslíte, že si řekne - fajn, tak já bych mohl být nukleárním fyzikem?“
Dvaadvacetiletý Kubo Mačák z Košic, který studuje čtvrtým rokem práva na Karlově univerzitě, ještě netuší, že bude
vzápětí vyhlášen nejlepším řečníkem mistrovství. Pětičlenná porota složená z úspěšných účastníků minulých klání, si
dává na čas. „Bylo to strašně vyrovnané,“ zdůvodňuje zdržení hlavní rozhodčí Jiří Paták. Ve finálových dvojicích obstála
nejlépe domácí Irena Zatloukalová, která vytvořila duo s Martinem Poliačikem z trnavské univerzity.
...ale také trénink
„Umění mluvit není jenom o talentu, ale člověk musí hodně trénovat a pracovat na sobě,“ míní studentka sociologie
Zatloukalová. Dodává, že dovednost racionální argumentace se jí často hodí v praxi, třeba při jednání na úřadech.
Ivana Karásková


